
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 10. november 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 50
Det fremgår af ministeren svar på KEF alm. del – spørgsmål 430, folketingsåret 2022-23 
(2. samling), at »Rensningsanlæg er kendetegnet ved, at der foregår en række kemiske 
og/eller biologiske processer og derfor er at sidestille med et industrianlæg. Den varme, 
der opstår i disse processer anses for at være et biprodukt, der uden udnyttelse til 
fjernvarme ville blive bortledt i navnlig vand.” Svaret er i modstrid med den tekniske 
virkelighed. Varme fra spildevand opstår ikke i renseprocesserne, da vandet har den 
samme temperatur endog nogle gange en lavere temperatur, når det udledes, end når 
det kommer ind på renseanlægget. Ministerens svar er dermed forkert og kan standse 
udnyttelsen af varme fra spildevand til brug for den grønne omstilling med løsninger, som 
også er foreslået i regeringens »Klimapartnerskab for affald, vand og cirkulær økonomi« 
fra marts 2021. Vil ministeren oplyse, hvordan der bliver bragt orden i problemstillingen 
vedrørende overskudsvarmeprojekter baseret på spildevand, så vurderingen harmonerer 
med den faglige virkelighed?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Signe Munk (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Signe.Munk@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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